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Protokoll Höstmöte 2020 
 
Datum: 9 november 2020 
Plats:  TEAMS-möte digitalt 
Tid: kl 13:00-15:00 
 
PROGRAM: 
13:00:  introduktion och välkommen! 
13:10: Gitte Mondrup från Nordiska Ministerrådet och vår kontaktperson informerar om 

arbetet med de Nordiska samarbetet, och det gränsregionala samarbetet 
 Sandra Forsén från Gränshinderrådet informera om arbete med att eliminera 

gränshinder 
13:45: Mathias Lindström från Kvarkenrådet informerar om EGTC-processen 
14:00: Mötesförhandlingar enligt stadgarna 
 
Närvarande beslutande medlemmar: 
Geir Waage, Rana Kommune (ordförande) 
Tomas Mörtsell, Storumans kommun, (vice ordförande) 
Morten Bolstad, Hattfjelldal kommune 
Jan-Otto Fiplingdal, Grane kommune 
Ole Kolstad, Rana Utvikling 
Eirik Fiva, Nordland Fylkeskommune 
Trine Gabor, Rana Näringsförening 
Peter Talseth, Alstahaug Kommune 
Malin Lagervall, Umeå Kommun 
Arne Langset, Indre Helgeland Regionråd 
Paul Asphaug, Hemnes kommune 
Andreas From, Åsele Kommun 
Anders Hjalmarsson, Västerbottens Handelskammare 
Henrik Jacobsson, Vännäs Kommun 
Christer Rönnlund, Lycksele Kommun 
Håkon Lund, Lurøy kommune 
 
Övriga: 
Öyvind Nes, Hattfjelldal kommune 
Asgeir Almaas, Hattfjelldal kommune 
Gitte Mondrup, Nordiska Ministerrådet (under TEMAdelen av mötet) 
Sandra Forsén, Nordiska Ministerrådet (under TEMAdelen av mötet) 
Mathias Lindström, Kvarkenrådet (under TEMAdelen av mötet) 
  
Sekretariatet: 
Kristin Frodahl Rognerud, NOR 
Hans-Peter Carlson, SWE 
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TEMA Nordiskt Samarbete 
 
Gitte Mondrup berättade om vision 2030 för det nordiska samarbete. Vi skall bli världens 
mest hållbara och integrerade region till 2030. Grönt, konkurrenskraftigt och socialt 
hållbart är de delar som visionen vilar på. 
 
Handlingsplan är framtagen för 2021-2024, där bland annat regional utveckling som vi ingår 
i har viktig del. 
 
Gitte berättade också att ramkontrakten kommer att vara treåriga framöver. Det nya 
kontraktet kommer i december. 
 
Sandra Forsén har tagit över Gränshinderrådet, kommer senast från Öresund Direkt, en 
Nordisk informationstjänst. Rådet har 8 medlemmar: nordiska länderna, Färöarna, 
Grönland, Åland. 
 
Uppdrag: stötta visionen. Konkret arbete med informationstjänsterna. Även MidtSkandia 
som gränskommitté har viktigt uppdrag att rapportera om gränshinder och hur de 
uppfattas. 
 
Tidiga problem med Covid-19, gränsregional arbetspendling, socialförsäkringar, 
beskattning, pendlingsmöjligheter etc, 44 coronarelaterade störningar har rapporterats in. 
Detta rör framförallt den fria rörligheten. 
 
Kartläggning genomförd i gränsregionerna genomförd. Resultatet, 1600 svar, många valde 
att skriva extra fritext i enkäten. Fyra av fem upplevde problem eller stora problem med de 
restriktioner som införts under pandemin. 
 
Mobilitetsfrågan är mycket viktigt. Rådet jobbar fram mot nytt mandat 2022, så 2021 
kommer att delvis fokusera på att utveckla det. 
 
Mathias Lindström, direktör på Kvarkenrådet, presenterar framdriften i EGTC-processen 
för Kvarkenrådet. Det mesta går enligt plan, även om ledtiderna är långa.  
 
Ett EGTC kommer att ge större tyngd, större tydlighet och större synlighet för 
Kvarkenrådet. Rent juridiskt innebär det också större möjligheter att agera – t ex genom 
att ta hand om utföraruppgifter för de länder som ingår. Det kan vara att driva ett sjukhus 
eller kollektivtrafik. 
 
Kvarkenrådet har nu siktet inställt på januari 2021 då man räknar med att agera som ett 
EGTC. 
  



 

 PROTOKOLL HÖSTMÖTE 2020 

 9 november 2020 

3/3 
 

 

 Protokoll, höstmöte 2020 Föredragande 

1 Mötets öppnande 
Ordförande Geir Waage öppnar mötet 

Ordförande Geir 
Waage 

2 Val av mötesordförande 
Höstmötet väljer Geir Waage till mötesordförande 

 

3 Val av sekreterare för höstmötet 
Mötet väljer sekretariatet, Kristin och H-P, att föra dagens 
protokoll 

 

4 Val av två justerare 
Peter Talseth och Christer Rönnlund väljs till justerare 

 

5 Upprop av delegater, fastställande av röstlängd 
Närvaro och röstlängd fastställs enligt närvarolista ovan. 

Mötesordförande 

6 Godkännande av kallelse och dagordning 
Mötet godkänner kallelsen och fastställer dagordningen 

Mötesordförande 

7 Föregående protokoll (Årsmöte 2020) 
Föregående protokoll från årsmötet godkänns av mötet och läggs 
till handlingarna 

Ordförande Geir 
Waage 

8 Fyllnadsval, om nödvändigt (Vännäs och Reg Vbtn) 
Anna Frej väljs till ordinarie ledamot i styrelsen som representant 
för Region Västerbotten och Henric Jakobsson som ersättare i 
styrelsen och representant för Vännäs kommun. 

Sekretariatet 
och ev. 
valberedning 

9 Budget 2021 
Mötet godkänner och fastställer budget enligt utskickat förslag 

H-P Carlson 

10 Strategi- och Verksamhetsplan  
Mötet godkänner och fastställer förslaget till plan som skickats ut. 

Sekretariatet 

11 Pågående projekt och verksamhet, information 
Mötet noterar informationen kring projekt och ansökningar, 
SMARTTOUR och Transport 

Sekretariatet 

12 AEBR, information 
Mötet noterar informationen, MidtSkandia är nu medlemmar. 

Sekretariatet 

13 Övriga ärenden som inkommit 
Inga övriga ärenden har inkommit 

Mötesordförande 

14 Mötets avslutning 
Ordföranden Geir Waage tackar samtliga närvarande och 
informerar om pandemisituationen. Vi planerar för fortsatt 
digitala möten framöver, sannolikt även större konferenser. 
Sekretariatet förbereder digitala aktiviteter framåt. Ordföranden 
avslutar mötet. 

Mötesordförande 

 

 
Ordförande  Sekreterare 
 
 
Geir Waage  Kristin Frohdal Rognerud Hans-Peter Carlson 
 
Justeras 
 
 
Peter Talseth  Christer Rönnlund 
 


